
Stiambassadører i kommunen foretager mindre 
vedligehold på stierne i deres lokalområde

Kort beskrivelse af formålet
med indsatsen

Formålet er at indbyde til samskabelse/inddrage borgerne i 
arbejdet med at vedligeholde vores stier, så vi er flere om at 
opretholde stierne, der er en del af grundlaget for, at vores 
borgere kan øge såvel deres fysiske som mentale sundhed 
og trivsel i naturen.

Hvor langt er vi kommet 
i forhold til de målbare
succeskriterier?

Ordningen kører med de oprindelige stiambassadører, som - 
med forskellig grad af entusiasme - foretager mindre 
vedligehold på stier i deres lokalområder.

Muligheden for at blive stiambassadør fremgår af 
kommunens hjemmeside. Det har været overvejet, om 
ordningen skal søges markedsført på Facebook m.v. På den 
måde tænker man eventuelt at kunne udbygge ordningen 
med flere stiambassadører. Men med den nuværende 
corona-situation er det ikke lykkedes i 2020 at få afholdt det 
årlige møde med de nuværende sti-ambassadører og høre 
deres mening.

Hvad vil vi arbejde videre med?

Stiambassadørordningen tænkes at skulle fortsætte som 
hidtil. Det er fortsat tanken i Teknik & Miljø at have fokus på 
samskabelseskulturen, og i det regi og i styregruppen for 
kommunens StiTaskForce at arbejde videre med overvejelser 
om, hvordan stiambassadørordningen fremtidige form skal 
være.



Indsatsen kan overvejes udvidet, så der tillige kommer fokus 
på (formulering fra naturpolitikken) lokale 
naturambassadører, der i et frivilligt fællesskab, 
vedligeholder og etablerer stier og rekreative aktiviteter, 
som ”de grå mænd” i f.eks. Bjergby og Horne.
 


